

СОДЕРЖАНИЕ

ОФИЦИАЛЬНОЕ

Делегация Русской Православной Церкви прибыли в Первопрестольный Св. Эчмиадзин.....	3
Католикос Всех Армян дал аудиенцию участникам международной научной конференции.....	5
Его Святейшество Верховный Патриарх и Католикос Всех Армян Гарегин Второй дал аудиенцию группе медиков.....	6
Католикос Всех Армян Гарегин Второй дал аудиенцию новоназначенному послу Латвии.....	7
Католикос Всех Армян дал аудиенцию депутату Европейского Союза.....	7

ПРОПОВЕДИ

Первая проповедь иеромонаха Андреаса Езекияна, произнесенная в храме Св. Богородицы во время совершения Св. Литургии (Карби, 12 декабря, 2010 г.)....	8
Первая проповедь священника Маркоса Мангасаряна в храме Св. Богородицы во время совершения Св. Литургии (Ереван, 12 декабря, 2010 г.).....	10

РЕЛИГИОЗНЫЕ ИССЛЕДОВАНИЯ

СТЕПАН КЕРТОХ – К вопросу о благоустройстве Армянской Церкви.....	14
---	----

ИСТОРИКО - ФИЛОЛОГИЧЕСКИЕ ИССЛЕДОВАНИЯ

ЖОРЕС ХАЧАТРЯН – Столица Древней Армении Арташат продолжает преподносить сюрпризы.....	36
ВАРАГ НЕРСИСЯН - Казар Парпеци и его труды.....	54
ЗАРУИ АКОПЯН – Особенности изобразительного искусства и датировка притолока Кохба.....	62
САМВЕЛ МУРАДЯН – Поэма Оганеса Шираза «Сиаманто и Хджезар».....	77

ЮБИЛЕЙНОЕ

МГЕР НАВОЯН – Симеон I Ереванский и проблемы армянской музыкальной культуры в XVIII - XIX вв.....	104
ОГАННЕС АЙВАЗЯН – Газарос Агаян (к 170-летию со дня рождения).....	109

ОБЩЕНИЯ

СУСАННА ДАВТЯН – Согласование и синтаксис подлежащего и сказуемого в труде Езника Когбацци “Опровержение ересей”.....	127
---	-----

РЕЦЕНЗИИ. БИБЛИОГРАФИЯ

ВААН МАГАЛЯН - Всеобщая книга краеведа.....	134
---	-----

ЦЕРКОВНЫЕ НОВОСТИ.....

Список материалов, опубликованных в журнале “Эчмиадзин” за 2010 год.....	149
--	-----

**“ETCHMIADZIN”
OFFICIAL MONTHLY REVIEW OF
HOLY ETCHMIADZIN**

OFFICIAL

Official Visit of the delegation of the Russian Orthodox Church to the Mother See of Holy Etchmiadzin.....	3
Audience granted by His holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to the participants of the international conference.....	5
Audience granted by His holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to a group of medics.....	6
Audience granted by His holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to the newly appointed ambassador of Latvia.....	7
Audience granted by His holiness Karekin II, Catholicos of All Armenians, to the deputy of the European Parliament.....	7

SERMONS

Sermon delivered by Rev. Fr. Andreas Yezekian during his first celebration of the Divine Liturgy in St. Astvatsatseen Church of Karbee (12 December 2010).....	8
Sermon delivered by Fr. Markos Mangasarian during the celebration of the Divine Liturgy in St. Astvatsatseen Church of Yerevan (12 December 2010).....	10

RELIGIOUS STUDIES

STEPAN KERTOZH – The Issue of the reformation in the Armenian Church.....	14
---	----

HISTORICAL AND PHILOLOGICAL STUDIES

ZHORES KHACHATRIAN – Artashat, the capital city of the Old Armenia keeps making surprises.....	36
VARAG NERSISSIAN – Ghazar of Parpee and his works.....	54
ZAROUHY HAKOBIAN – Lintel iconographical peculiarities and dating of Koghb.....	62
SAMVEL MOURADIAN – ‘Siamanto and Khjezareh’ poem by Hovhannes Shiraz.....	77

JUBELLEE

MHER NAVOYAN – Simeon I of Yerevan and the issues of the Armenian musical culture of the 18th - 19th centuries	104
HOVHANNES AYVAZIAN – Ghazaros Aghayan (on the occasion of his 170th birth anniversary).....	109

ESSAYS AND NOTES

SUSANNA DAVTIAN – Syntax and agreement of the subject and predicate in “Refutation of Heresies” by Yeznik of Koghb.....	127
---	-----

LITERARY REVIEW

VAHAN MAGHALIAN – General book of the specialist of national history.....	134
---	-----

Brief Church News.....	138
------------------------	-----

List of materials published in “Etchmiadzin” monthly in 2010.....	149
---	-----

ԲՈՎԱՆԴԱԿՈՒԹՅՈՒՆ

ՊԱՇՏՈՆԱԿԱՆՔ

Մայր Աթոռ Սուրբ Էջմիածին ժամանեց Ռուս Ռողափառ Եկեղեցու պատվիրակությունը..3	
Ամենայն Հայոց Կաթողիկոսն ընդունեց միջազգային գիտաժողովի մասնակցներին.....5	
Ն. Ս. Օ. Տ. Տ. Գարեգին Բ Ծայրագույն Պապրիարք եւ Ամենայն Հայոց Կաթողիկոսն ընդունեց մի խումբ բժիշկների.....6	
Գարեգին Բ Ամենայն Հայոց Կաթողիկոսն ընդունեց Լատվիայի նորանշանակ դեսպանին.....7	
Ամենայն Հայոց Կաթողիկոսն ընդունեց Երախտրիդարանի պատգամավորին.....7	

ՔԱՐՈՋԻՍՏԱԿԱՆ

Տ. Անդրեաս արևդա Եզեկյանի քարոզը՝ խոսված Կարբիի Ս. Աստվածածին եկեղեցում մատուցած անդրանիկ Սուրբ Պատարագին (12 դեկտեմբեր, 2010թ).....8	
Տ. Մարկոս քահանա Մանգասարյանի քարոզը՝ խոսված Երեւանի Ս. Աստվածածին եկեղեցում մատուցած անդրանիկ Սուրբ Պատարագին (12 դեկտեմբեր, 2010թ).....10	

ԿՐՈՆԱԳԻՏԱԿԱՆ

ՍՏԵՓԱՆ ԿԵՐՏՈՂ - Հայ Եկեղեցու բարեկարգության խնդրի շուրջ.....14	
--	--

ՊԱՏՄԱԲԱՆԱՍԻՐԱԿԱՆ

ԺՈՐԵՍ ԽԱՉԱՏՐՅԱՆ - Հին Հայաստանի մայրաքաղաք Արտաշատը շարունակում է անակնկալներ մատուցել.....36	
ՎԱՐԱԳ ՆԵՐՍԻՍՅԱՆ - Ղազար Փարպեցին եւ իր երկերը.....54	
ԶԱՐԻՔՆԻ ՆԱԿԱՐՅԱՆ - Կողբի բարավորի պարկերազրական առանձնահատկություններն ու թվագրությունը.....62	
ՍԱՄՎԵԼ ՄՈՒՐԱԴՅԱՆ - Հովհաննես Շիրազի «Սիամանթո եւ Խջեզարե» պոեմը....77	

ՅՈՒՐԵՆԵԱՆ

ՄՆԵՐ ՆԱՎՈՅԱՆ - Սիմեոն Ա Երեւանցին եւ ԺԸ-ԺԹ դարերի հայ երաժշտական մշակույթի խնդիրները.....104	
ՀՈՎՆԱՆՆԵՍ ԱՅՎԱԶՅԱՆ - Ղազարոս Աղայան (ծննդյան 170-ամյակի առթիվ)....109	

ՀԱՂՈՐԴՈՒՄՆԵՐ

ՍՈՒՄԱՆՆԱ ԴԱՎԹՅԱՆ - Ենթակայի եւ սպորտայի համաձայնությունն ու շարադասությունը Եզնիկ Կողբացու «Եղծ Աղանդոց» երկում.....127	
---	--

ԳՐԱԽՕՍՈՒԹԻՒՆ. ՄԱՏԵՆԱԳԻՏՈՒԹԻՒՆ

ՎԱՏԱՆ ՄԱՂԱՅԱՆ - Հայրենագետի գիրք ընդհանրականը.....134	
---	--

ԵԿԵՂԵՑԱԿԱՆ ԲԵՄ. ԼՈՒՐԵՐ

Յանկ «Էջմիածին» ամսագրում 2010 թ. ընթացքում տպագրված նյութերի.....138	
Յանկ «Էջմիածին» ամսագրում 2010 թ. ընթացքում տպագրված նյութերի.....149	